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Protokół nr XXXVII  

z XXXVII sesji Rady Gminy Wąwolnica 
z dnia 29 listopada 2022 r. 

 
XXXVII Sesja odbyła się dnia 29 listopada 2022 odbyła się w Urzędzie Gminy 
Wąwolnica. 

Obrady rozpoczęto o godz. 09:05, a zakończono o godz. tego samego dnia. 
Obradom Przewodniczyła Ewa Żybura - Przewodnicząca Rady Gminy Wąwolnica.  

W posiedzeniu wzięło udział 13  Radnych. 

Obecni: .  

Adam Bieniek 
Aleksandra Bukała 

Maciej Grusiewicz 
Dariusz Guzek 
Dorota Kolibska 

Jadwiga Kołodyńska 
Paulina Marczak-Sagan 

Beata Pruchniak 
Bartłomiej Rukasz 
Tadeusz Szyszka 

Elżbieta Tomaszewska 
Rafał Woś 

Ewa Żybura 

Nieobecni: Marcin Turek, Ewa Wierzbicka 
 

Ad.1. Otwarcie Sesji. 

Przewodnicząca Rady powitała zebranych na sesji Radnych, Pana Wójta, Pana 

Sekretarza, panią Skarbnik, panią protokolant, pana informatyka,  
oraz mieszkańców, którzy oglądają zdalnie sesję, następnie poinformowała,  

że sesja jest nagrywana. Nagranie zostanie udostępnione w BIP i na stronie 
Gminy Wąwolnica. 

Przewodnicząca słowami „Otwieram XXXVII sesję Rady Gminy Wąwolnica” 
otworzyła obrady Rady Gminy, następnie w oparciu o listę obecności oraz 

potwierdzenie obecności na tabletach, stwierdziła, że na sali jest obecnych 13 z 
15 radnych, co stanowi wymagane kworum do podejmowania uchwał. 

Poinformowała również, że sesja została zwołana prawidłowo. 
 
Ad.2. Przyjęcie porządku obrad XXXVII Sesji Rady Gminy.  

Przewodnicząca: proponowany porządek obrad XXXVII sesji Rady Gminy 

Wąwolnica otrzymaliście Państwo na tablety. - Czy ktoś z Państwa zgłasza 
propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad? – brak propozycji. 

 
Wobec braku propozycji zmian Przewodnicząca odczytała proponowany porządek 

obrad XXXVII Sesji Rady Gminy Wąwolnica i przeprowadziła głosowanie. 
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1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad XXXVII sesji Rady Gminy Wąwolnica. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy Wąwolnica. 

4. Sprawozdanie z prac wójta w okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wąwolnica na 2022 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na 

2022 rok.  

7. Podjęcie uchwały  w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu 

dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

8. Interpelacje i zapytania radnych składane na piśmie. 

9. Wolne wnioski, pytania i informacje. 

10.Zamknięcie sesji. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad XXXVII sesji Rady Gminy Wąwolnica. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 

Adam Bieniek, Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota 
Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, 

Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Rafał Woś, Ewa 
Żybura 
NIEOBECNI (2) 

Marcin Turek, Ewa Wierzbicka 
 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy Wąwolnica. 
 
Przewodnicząca przypomniała, że protokół Radni otrzymali na tablety, do tej pory 

nie wpłynęły żadne uwagi. Radni zapytani o uwagi -  nie zgłosili uwag. 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy Wąwolnica..  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 
Wyniki imienne: 

ZA (13) 
Adam Bieniek, Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota 
Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, 
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Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Rafał Woś, Ewa 

Żybura 
NIEOBECNI (2) 

Marcin Turek, Ewa Wierzbicka 
 
Protokół został przyjęty. 

 
Ad. 4. Sprawozdanie z prac wójta w okresie międzysesyjnym. 

 
Wójt zwracając się do Radnych, mieszkańców i gości przedstawił sprawozdanie. 
 

-Takim najbardziej intensywnym działaniem wymagającym wielu spotkań i serii 
telekonferencji był temat dystrybucji węgla dla mieszkańców naszej gminy. Po 

serii spotkań, ustaleń i analiz dokonaliśmy wyboru głównego dostawcy węgla, 
który będzie z kolei dostarczał węgiel do naszych lokalnych dostawców. Tym 
głównym, zewnętrznym dostawcą będzie firma Furt-Pol z Obliźniaka. Ta firma 

bezpośrednio będzie dostarczać węgiel do dwóch składów znajdujących się na 
terenie naszej gminy. To jest skład Adam Marek Drew-Mar, Zarzeka 9 c oraz 

drugi skład węglowy Ewa Kołodyńska Skład Budowlany, Zarzeka 4. 
Czekamy w tym momencie na dostawy. Już zostały złożone zamówienia. 

Mieszkańcy nadal składają wnioski o zapotrzebowanie na ilości węgla. Ten proces 
przebiega sprawnie. I tak jak już powiedziałem na wstępie, oczekujemy już na 
fizyczne dotarcie tego materiału do naszych składów. No i oczywiście późniejsza 

dystrybucja. Późniejsza dystrybucja bezpośrednio już do mieszkańców.  
 

- Kolejne działanie dotyczy inwestycji: termomodernizacja segmentu środkowego 
budynku szkolnego wraz z poprawą funkcjonalności i bezpieczeństwa wejść do 
budynku Zespołu Szkolno Przedszkolnego w Wąwolnicy. Odbyły się w czasie 

międzysesyjnym 2 narady eksperckie dotyczące bieżących prac budowlanych na 
obiekcie. Pragnę Państwa zapewnić, że taka najważniejsza rzecz dotycząca aury 

panującej, czyli wymiana pieca i instalacji grzewczej odbyła się bardzo dobrze. W 
szkole jest ciepło i pod tym względem szkoła jest zabezpieczona. Poza tym prace 
przebiegają sprawnie. Jest planowane kolejne takie spotkanie 

w najbliższym czasie na obiekcie. 
 

- Poprawa dostępności do budynku Urzędu Gminy poprzez przebudowę drogi 
dojazdowej. Jak Państwo wiecie, prace brukarskie zostały już zakończone. 
Jeszcze trwają, a właściwie będą trwały na wiosnę prace związane z 

zagospodarowaniem zieleni. 
 

- Poprawa efektywności energetycznej budynku Szkoły Podstawowej w 
Karmanowicach. 
Jest podpisana umowa na dokumentację, na realizację dokumentacji technicznej. 

Trwa w tym momencie jeszcze tworzenie tej dokumentacji. Czekamy na to, aby 
po otrzymaniu tej dokumentacji móc już złożyć dokumenty i rozpisać przetarg na 

to działanie. 
 
- Modernizacja ujęcia wody w Karmanowicach. Zadanie jest realizowane. W tym 

momencie również odbyła się tutaj narada związana z przebiegiem inwestycji. 
Jutro jest kolejne spotkanie w celu omówienia bieżących działań. W międzyczasie 

wykonawca złożył wniosek o zmianę terminu do 16 grudnia tego roku. Związane 
jest to z brakiem dostępności odpowiednich komponentów na rynku. 
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- Przebudowa budynku dawnego przedszkola w Wąwolnicy na Centrum Integracji 
Społecznej. Tutaj również trwają prace budowlane. Wykonawca zapowiedział 

złożenie wniosku o zmianę terminu wykonania i zakończenia tego zadania. 
 
- Adaptacja budynku na potrzeby OPS w Wąwolnicy. Kompleksowa modernizacja 

budynku została już zakończona. Nastąpił odbiór techniczny. Natomiast w 
międzyczasie jeszcze zostały odebrane roboty budowlane związane z 

modernizacją schodów terenowych oraz położenia kostki brukowej przy obiekcie 
oraz dojściu zarówno do OPS-u, jak i do ośrodka zdrowia. Tutaj przy tym zadaniu 
pozostało jeszcze zamontowanie barierek wzdłuż schodów. Oczekujemy właśnie 

na dostawę tych barierek. 
 

- Przebudowa sieci wodociągowej i budowy oświetlenia drogowego wraz z 
przebudową nawierzchni ulicy Słowicza Dolina w miejscowości Wąwolnica. Prace 
związane z położeniem kostki brukowej zostały już zakończone. Zakończony 

został już oczywiście etap związany z wymianą sieci wodociągowej. Trwają 
natomiast jeszcze prace odbiorowe związane z oświetleniem drogowym. 

 
-Inwestycja dotycząca przebudowy drogi wojewódzkiej numer 830 związana jest 

z budową chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej pomiędzy Nałęczowem i 
Wąwolnicą. Odbyły się dwie narady eksperckie dotyczące bieżących działań 
związanych z tą inwestycją. W spotkaniach uczestniczyli przedstawiciele Zarządu 

Dróg Wojewódzkich, przedstawiciele Gminy Nałęczów, projektant, przedstawiciel 
PGE, firmy, która kładzie światłowód. Planowane jest kolejne spotkanie, w tym 

temacie. 
 
- Kolejne zadanie dotyczy dostarczenia nowego wozu dla Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Wąwolnicy. Przetarg został rozstrzygnięty. Firma Szczęśniak Pojazdy 
Specjalne Spółka z o.o. wygrała postępowanie. Kwota: 934 tys. 923 zł brutto. 

Trwa procedura związana z dostarczeniem wozu strażackiego do Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Wąwolnicy. Dostawca zgłosił informację o wydłużeniu tego 
okresu spowodowanego utrudnionym dostępem do komponentów niezbędnych 

do zabudowy pojazdu. Przewidywany termin dostarczenia wozu to grudzień 2022 
roku. 

- Kolejne działanie związane jest z budową oświetlenia drogowego w 
miejscowości Łopatki. Został wybrany wykonawca. Jest nim Zakład Elektryczny 
Maciej Masiak z Puław. Cena zadania: 97 tysięcy złotych. Termin wykonania: 180 

dni. Realizacja jest robiona na  w latach 2022 i 2023. Związane jest to oczywiście 
z zaangażowaniem funduszu sołeckiego w to zadanie.  

- Kolejne działanie dotyczy budowy oświetlenia drogowego w miejscowości 
Zarzeka. W postępowaniu przetargowym wybrana została firma IMTech Marek 
Bieńko z Puław. Cena zadania to 159 tysięcy 531 złotych. Termin realizacji to 

240 dni. I tak jak przy poprzednim zadaniu realizacja jest zaplanowana do 
rozpoczęcia w tym roku, a zakończenie w 2023. 

 
-Kolejne działanie,  można powiedzieć najświeższe. Strażacy ostatnio byli tutaj 
na komisji i dzięki państwa dobrej decyzji, wstępnej decyzji oczywiście, bo 

decyzja będzie dzisiaj na sesji, pojechali w Polskę, oglądali wóz strażacki. Już 
został ten wóz strażacki zaliczkowany. Jest to pojazd Volvo FL 6, rocznik 1999 z 

przebiegiem 24 tysiące 424 kilometry. Dobrze wyposażony. Zbiornik o 
pojemności 2000 litrów. Panowie tutaj się konsultowali ze mną. 
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Mieliśmy taki bardzo ścisły kontakt, bo to był taki z serii tych zakupów szybkich, 

czyli po prostu znaleźli panowie samochód, który po prostu warto było zobaczyć i 
kupić. Tak że, jeżeli Państwo podejmiecie dzisiaj decyzję odnośnie przyznania 

dodatkowej kwoty na cel zakupu tego samochodu, to panowie już będą mogli 
dokończyć transakcję i przyjechać tym samochodem. Z informacji wynika, że już 
w przyszłym tygodniu ten samochód będzie w jednostce. 

-Uczestniczyłem w trzech posiedzeniach Rady Społecznej SPZOZ Puławy. 
Dotyczyło to wyboru dyrektora szpitala na kolejną kadencję. Wybór padł na 

obecnego dyrektora Piotra Rybaka, który na następną kadencję będzie pełnił tą 
funkcję. Również uczestniczyłem w posiedzeniu Rady Społecznej naszego 
Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego w Celejowie. Tutaj również trwa procedura 

wyboru dyrektora. W najbliższy piątek będzie otwarcie ofert i decyzja o tym, kto 
tym dyrektorem naszego obiektu zostanie. 

 
Wójt ponadto podziękował wszystkim obecnym na uroczystościach 11 listopada 
związanych z Dniem Niepodległości. Oprócz uroczystości miał miejsce jeszcze w 

kościele bardzo piękny koncert z udziałem artystów i aktorów warszawskich. 
Bardzo piękna i wzniosła patriotyczna uroczystość.  

 
Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wąwolnica na 2022 

rok. 
 
Przewodnicząca: Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez Komisję 

Budżetu, Inwestycji i Gospodarki Mieniem Komunalnym oraz Komisję Spraw 
Społecznych, Oświaty, Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska podczas wspólnego posiedzenia. Proszę Panią Przewodniczącą 
wspólnego posiedzenia o opinię. 
 

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji Rady Dorota Kolibska:- Projekt 
uchwały został zaopiniowany przez obie komisje pozytywnie.  

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 
 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu, przewodnicząca zamknęła dyskusję, 

odczytała projekt uchwały i przystąpiła do przeprowadzenia głosowania. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wąwolnica na 2022 rok..  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 

Adam Bieniek, Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota 
Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, 

Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Rafał Woś, Ewa 
Żybura 
NIEOBECNI (2) 

Marcin Turek, Ewa Wierzbicka 
 

 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XXXVI/271/22 w sprawie zmian  
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w budżecie Gminy Wąwolnica na 2022 rok została podjęta. 

 
Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na 

2022 rok. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Projekt uchwały był również omówiony 

i zaopiniowany przez Komisję Budżetu oraz Komisję Spraw Społecznych. Proszę 
Panią Przewodniczącą wspólnego posiedzenia o opinię. 

 
Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji – Dorota Kolibska: Projekt 
uchwały w sprawie zmian w WPF na 2022 rok został przez obie komisje 

zaopiniowany pozytywnie. 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. – Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały następnie poddała 
go pod głosowanie. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na 2022 

rok. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 

Adam Bieniek, Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota 
Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, 
Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Rafał Woś, Ewa 

Żybura 
NIEOBECNI (2) 

Marcin Turek, Ewa Wierzbicka 
 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XXXVII/272/22 w sprawie zmian  

w wieloletniej prognozie finansowej na 2022 rok została podjęta.  
 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 
pojazdu uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 
młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

 
Przewodnicząca: projekt uchwały również był zaopiniowany przez obie komisje 

na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy Wąwolnica. Proszę Panią 
Przewodniczącą o opinię. 
 

00:23:57:40 00:23:59:79 
Przewodnicząca wspólnych obrad D. Kolibska - Obie komisje zaopiniowały 

projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję – wobec braku chętnych do zabrania głosu-  

zamknęła dyskusję, odczytała  tekst uchwały, następnie  poddała go pod 
głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu 
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uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 

młodzieży, uczniów oraz rodziców.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 

Adam Bieniek, Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota 
Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, 
Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Rafał Woś, Ewa 

Żybura 
NIEOBECNI (2) 

Marcin Turek, Ewa Wierzbicka 
 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XXXVII/273/22 w sprawie określenia 

stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu 
rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

została podjęta.  
 

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych składane na piśmie. 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że do dnia dzisiejszego nie wpłynęła żadna 

interpelacja ani żadne zapytanie na piśmie. 
 

Zapytała czy ktoś z radnych chce złożyć teraz takie interpelacje albo zapytanie 
na piśmie? Nikt nie złożył interpelacji ani zapytania. 
 

 
Ad. 9. Wolne wnioski, pytania i informacje. 

 
- Radny Bieniek - zapytał, czy coś akurat dzisiejszej nocy zadziało się na ujęciu 
wody. Może coś wiadomo w sprawach technicznych. Od rana woda leci nędznej 

jakości.  
Wójt odpowiedział, że nie mam żadnej informacji na tą chwilę, ale zaraz się 

dowie. 
 
Radny zadeklarował, że po  sesji tam zajedzie i zobaczy co się tam dzieje. 

Wójt poinformował, że zaraz zadzwoni do kierownika i do wykonawcy, czy tam 
coś mogło spowodować takie działanie. Jutro mamy naradę właśnie z 

wykonawcą, jeżeli Pan Radny chce uczestniczyć, to jak najbardziej jest taka 
możliwość. Temat jest taki wiadomo, bardzo bieżący. O jedenastej. 
Radny potwierdził, że będzie.  

- Radna E. Tomaszewska zadała pytanie odnośnie przetargu na przyszły rok, 
przetargu na drogi gminne, te, które są realizowane przez fundusze sołeckie 

głównie. Czy  można by przygotować się do tego przetargu już teraz i ogłosić go. 
Ze dwa lata temu chyba, czy trzy był ogłoszony przetarg już w grudniu 
poprzedniego roku. Żeby to było wcześniej, nie tak jak w tym roku, że 

zaczęliśmy te prace drogowe jesienią. Po prostu to byłoby korzystniejsze z wielu 
względów, finansowych głównie i logistycznych. Czy byłoby to możliwe, bo w 

ubiegłym roku słyszeliśmy, że były jakieś problemy, trudności z przygotowaniem 
tego przetargu. Czy można by w tym roku ten przetarg ogłosić po prostu zaraz 
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na początku stycznia najpóźniej. To znaczy, trzeba by już teraz się przygotować 

do tego. 
 

Pan Wójt odpowiadając na to pytanie, wyjaśnił, że w tym roku mieliśmy taką 
sytuację, że nie w pierwszej kolejności to postępowanie było rozpisane ze 
względu na to, że zamykaliśmy niezwykle trudną i bardzo dużej uwagi 

wymagającą inwestycję, czyli modernizację oczyszczalni ścieków. Wielokrotnie to 
podkreślał, że to była taka bardzo trudna i karkołomna rzecz,  którą musieliśmy 

zakończyć i niebawem potem rozpisaliśmy to postępowanie. Było ono 
powtórzone, bo w pierwszym postępowaniu nikt się nie zgłosił. Natomiast 
odpowiadając już literalnie na pytanie Pani Radnej -tak, chcemy to postępowanie 

zrobić dużo szybciej, bo już teraz nie mamy takiego zadania, które wydaje się nie 
będzie już sprawiało tylu tych kłopotów. Faktycznie to postępowanie powinno być 

wcześniej zrobione, natomiast był naprawdę duży powód tego, że się to 
wcześniej nie zadziałało. Tutaj pracownicy byli bardzo mocno zaangażowani w to, 
żeby rozliczyć dobrze tą inwestycję. W grę wchodziły duże środki unijne, a  tam, 

gdzie wchodzą środki unijne i one są, też Państwo dobrze o tym wiecie, jest 
bardzo ściśle kontrolowane. Co do grosika wszystko musi się zgadzać. Wójt 

wspomniał również, że za przeciwnika mieliśmy wykonawcę, który nie do końca 
chciał z nami współpracować, tak jak byśmy sobie tego życzyli. Stąd też wynikało 

to nieco późniejsze rozpisanie tego postępowania. Chcemy w przyszłym roku to 
zrobić. Nie możemy tego zrobić w grudniu, bo jak wiemy, mówimy o roku 
kalendarzowym, ale zrobimy to na pewno możliwie sprawnie, żeby sołectwa 

mogły w miarę szybko i wcześnie sobie zaplanować te działania związane z 
pracami tłuczniowymi, płytowymi, czy jakimiś jeszcze innymi. 

 
- Radny Szyszka zapytał Pana Wójta odnośnie wypowiedzi w lokalnej prasie 
odnośnie oszczędności energii. Czy będzie wyłączane oświetlenie uliczne od 

dwudziestej trzeciej do piątej rano. 
 

Wójt potwierdził, czeka teraz tylko na informację od energetyków, ile będzie 
kosztowało to wyłączenie, bo też wyłączenie takiej instalacji kosztuje, gdyż ci 
elektrycy PGE muszą po prostu przejechać się po całej gminie i w odpowiednich 

miejscach przestawić urządzenia tak, żeby one faktycznie wyłączały się. Jak 
dostaniemy taką informację, to takie wyłączenie nastąpi. Nie mamy wyjścia. Po 

prostu chcemy, mimo już wygenerowanych oszczędności, przez to, że jak cztery 
lata temu dokonała się kompleksowa wymiana wszystkich opraw oświetleniowych 
na terenie gminy. To było ponad 500 opraw i to już  poprzez zamontowanie 

nowoczesnych, ledowych opraw, wygenerowało bardzo duże oszczędności. 
Natomiast chcemy jeszcze dopomóc. Jesteśmy zmuszeni do tego, żeby takich 

oszczędności dokonywać i jak tylko dostaniemy tą wycenę, będziemy wiedzieli 
rząd wielkości, Wójt zleci takie wyłączenie. 
- Radny Bieniek zadał pytanie z zakresu tych oszczędności. Był okres zgłaszania 

tzw.obiektów wrażliwych. Czy u nas, w naszej gminie jakiekolwiek obiekty 
zostały zgłoszone do tego? Predysponujących do obniżenia kosztów energii 

głównie. I jeśli już, to które to obiekty weszły w to, w ten skład tej listy? 
Wójt - Jeżeli chodzi o obiekty wrażliwe, to takich obiektów, które złożyły takie 
zapotrzebowanie był jeden obiekt.  Niezwiązany z samorządem w żaden sposób.  

 
- Radny D. Guzek pytał, czy wykonawca na odśnieżanie to już został wybrany? 

Bo teraz tu spadł śnieg i nie było ani odśnieżane, ani posypywane. 
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Wójt - Bardzo słuszne pytanie. Aura już wskazuje na to, że trzeba być 

przygotowanym i my jesteśmy przygotowani. Wójt dodał, że jeden z naszych już 
takich corocznych wykonawców niestety zrezygnował. Musiał zrezygnować 

z przyczyn osobistych z usług i musieliśmy troszkę przeprojektować planowanie 
akcji zimowej. Natomiast bez zmian pozostaje to, że dużą część odśnieżania i 
posypywania mają pracownicy Zakładu Gospodarki Komunalnej. Część będzie, 

tak jak dotychczas, wykonywał pan Stelmach z Karmanowic. Ten zakres, który 
miał do tej pory. Natomiast trzeci zakres będzie wykonywał pan, firma pana 

Ryszarda Marka, która się tutaj zdeklarowała, złożyła swoją ofertę i on będzie 
wykonywał usługę odśnieżania na terenie, na którym poprzednik, wykonywał tą 
usługę. To jest taka jedyna zmiana. Natomiast do akcji zimowej jesteśmy już 

przygotowani. Zakład zakupił piasek, zakupił sól. Pan Stelmach, który również 
zajmuje się posypywaniem w trakcie akcji zimowej, również jest na to 

przygotowany i nowy wykonawca deklaruje również gotowość i sprawne 
reagowanie na potrzeby. Jutro, najpóźniej pojutrze już będzie umowa z tym 
nowym wykonawcą podpisana i śmiało będę mógł już też poinformować sołtysów 

o tym wykonawcy. Dopóki nie ma podpisanej umowy, to wiadomo, jeszcze nie 
możemy mówić o takiej pewnej, pełnej współpracy. Natomiast z pełną 

świadomością można powiedzieć, że do akcji zimowej na nasze możliwości 
jesteśmy przygotowani. Według prognozy, którą dość często sprawdzam na razie 

zima raczej jest dla nas łaskawa, oprócz tego powiedzmy jednego dnia, czy 
dwóch dni takich trochę uciążliwych. Ale zapowiada się ... Miejmy nadzieję, że ta 
zima dla nas nie będzie uciążliwa. Będzie dobra dla narciarzy, ale nie dla 

kierowców. Dla, ludzi poruszających się nie będzie ona zbyt trudna. 
Radny A. Bieniek  zadał pytanie odnośnie kwestii wykopalisk w Rynku, które były 

prowadzone - czy coś tam stwierdzono? 
Pan Wójt  wspominał o tym, nie mówił o tym szerzej, dlatego że zakończyła się 
ta część związana z odkrywką, czyli z tym, co fizycznie archeolodzy chcieli 

zobaczyć pod połacią ziemi. I teraz wykonawca, czyli główny archeolog, który 
wykonywał nam to zadanie, ma pół roku na to. To jest taki termin ustawowy na 

to, żeby przygotować taki bardzo szczegółowy raport, podsumowanie tych badań 
archeologicznych. Znaleziono przede wszystkim fundamenty prawdopodobnie 
ratusza, który stał tutaj na Rynku. Wszystko wskazuje na to, że to ratusz tutaj 

stał. Jak wiemy Wąwolnica posiada rynek. Jak wiele miast nie posiada rynku, 
tak my ...chociażby Nałęczów Rynku nie posiada. Posiada przepiękny Park 

Zdrojowy, ale np. Rynku nie posiada. Natomiast Wąwolnica ten Rynek posiada 
i to też o czymś świadczy. Oczywiście świadczy o tym, że  gród Wąwolnica był 
miastem i badania ewidentnie to pokazały. Natomiast jakby bardziej 

szczegółowo, bardziej merytorycznie myślę, wszyscy będziemy mogli się 
wypowiedzieć po otrzymaniu szczegółowego raportu od firmy, która te badania 

dla nas tutaj przeprowadzała. 
Wójt dodał taki aspekt edukacyjny bardzo piękny i bardzo wart podkreślenia. 
Tutaj przy inicjatywie Regionalnego Towarzystwa Przyjaciół Wąwolnica odbyły się 

też takie, powiedziałbym dodatkowe zajęcia archeologiczne przy zgodzie 
oczywiście i współpracy głównego archeologa. Tutaj młodzież ze szkoły w 

Karmanowicach i Wąwolnicy uczestniczyła bezpośrednio w odkrywkach, 
przesiewały ziemię, oglądały artefakty, które udało się odkryć. I tutaj, przy takim 
dużym udziale właśnie członków Towarzystwa, na czele z Panem Prezesem 

Sławomirem Snopkiem, młodzież miała okazję dosłownie dotknąć historii. To jest 
też warte podkreślenia, bo rzadko się zdarza, żeby młodzież miała taki żywy 

kontakt z historią. Często na lekcjach stykają się z faktami, z informacjami,  
z datami, wydarzeniami. Każdy z nas wie, jak to wygląda. Natomiast rzadko się 
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zdarza taka gratka, żeby tej historii dosłownie dotknąć, posłuchać osoby, która 

tutaj jest bardzo mocno zaangażowana w te zagadnienia regionalne.  Tak że przy 
okazji tej odkrywki również nastąpił taki duży aspekt edukacyjny, co  jest warte 

podkreślenia. 
 
Radna E. Tomaszewska, pytała, co to za firma prowadzi te badania? 

Wójt: to jest firma archeologiczna Edmund Mitrus z Lublina. 
 

Ad. 10.Zamknięcie sesji. 
Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca o godz. 9.45 zamknęła  
XXVII posiedzenie sesji Rady Gminy Wąwolnica.  

Uchwały podjęte na sesji stanowią załącznik do protokołu. 
Nagranie udostępniono pod adresem:  

https://wawolnica.esesja.pl/transmisja/31888/xxxvii-sesja-rady-29112022.htm  
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
 

Protokolant:  J. Paciejewska – insp. ds. obsługi Biura Rady Gminy   
 

…………………………………….. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Wąwolnica : Ewa Żybura                    

 
…………………………………….. 

  

 


